



CHINA

中欧专利领域最新发展研讨会
Latest developments in the field of
patents in EU and China

2022年5月19日
19th May 2022

会议日程
AGENDA

www.ipkey.eu



Funded by the European Union
受欧盟资助



Directed by the European Commission, IP Key is implemented by the European Union Intellectual Property Office (EUIPO).

IP Key由欧盟委员会指导·欧盟知识产权局（EUIPO）实施。

2022年5月19日/19th May 2022

地点: 线上会议 / Location: Online

14:15 – 14:30 **注册/Registration**

14:30 – 14:35 **致欢迎辞/Introductory remarks**

主持人/Moderator:

安德烈亚·阿巴莱, 中欧知识产权合作项目官员

Andrea CABALLE LLM., Activity Coordinator, IPKey China

发言人/Speakers:

赵清, 副处长, 中国国家知识产权局

Zhao Qing, Deputy Director, China National Intellectual Property Administration (CNIPA)

米默勤, 欧盟知识产权局知识产权专员, 欧盟驻华代表团

Benoit MISONNE, EUIPO IP Attaché, Delegation of the European Union to China

议题 1: 中欧关于外观设计的法律与实践

Topic 1: Legislation and practices on designs in the EU and China

主持人/Moderator:

安德烈亚·阿巴莱/Andrea CABALLE LLM.

14:35 - 15:00

欧盟外观设计制度, 包括外观设计制度的最新情况, 尤其是局部外观设计保护、图形用户界面和现有设计检索经验 /The EU design system, including the latest development on the design system especially the partial design protection, GUI and experience on the search of the existing designs

发言人/Speaker:

伊丽莎白·费拉罗, 欧盟知识产权局

Elisabetta FERRARO, EUIPO

15:00 - 15:25 中国《专利法》第四次修改中关于外观设计条款的修订以及中国关于图形用户界面的审查
/Introduction to the changes in the provisions for the industrial designs introduced by the 4th amendment to the patent law and the examination on GUI in China

发言人/Speaker:

朱斌, 副处长, 中国国家知识产权局
Zhu Bin, Deputy Director, CNIPA

15:25 – 15:35 问答环节/Q&A session

议题 2: 中欧关于专利的法律与实践

Topic 2: Legislation and practices on patents in the EU and China

主持人/Moderator:

赵清/Zhao Qing

15:35 – 16:00 欧盟专利无效制度/Introduction to the patent invalidation system in the EU

发言人/Speaker:

斯蒂芬·卢金伯尔, 欧洲专利局
Stefan LUGINBUEHL, EPO

16:00 – 16:25 中国专利无效制度及其最新发展, 包括中国《专利法》第四次修改中关于专利无效条款的修订
/The patent invalidation system in China and its latest development, including changes in the provisions for patent invalidation introduced by the 4th amendment to the patent law

发言人/Speaker:

刘洋, 副处长, 中国国家知识产权局
Liu Yang, Deputy Director, CNIPA

16:25 – 16:35 问答环节/Q&A session

16:35 – 16:40

致闭幕辞/ Closing remarks

主持人/Moderator:

赵清/Zhao Qing

发言人/Speakers:

米默勤/Benoit MISONNE

赵清/Zhao Qing

研讨会全程将有中英同声传译/There will be simultaneous interpretation English/Chinese.